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WAARNEMEND VOORZITTER : 
De heer J. De Bremaeker 

— De interpellatie wordt gehouden 
om 14.10 uur 

Interpellatie van de heer L. Barbé 
tot de heer H. Weckx, Vlaamse mi-
nister van Cultuur en Brusselse Aan-
gelegenheden, over de niet-profes-
sionele sportbeoefenaars 

De voorzitter : Aan de orde is de in-
terpellatie van de heer Barbé tot de 
heer Weckx, Vlaamse minister van 
Cultuur en Brusselse Aangelegenhe-
den, over de niet-professionele 
sportbeoefenaars. 

De heer Barbé heeft het woord. 

De heer L. Barbé : Mijnheer de 
voorzitter, mijnheer de minister, col-
lega's, de kritiek op de transfersyste-
men van niet-professionele sportbe-
oefenaars bij verschillende sportbon-
den dateert niet van gisteren. 

Het probleem is gekend. Kinderen 
en tieners laat men soms slechts naar 
een andere club gaan mits grote af-
koopsommen. Spelertjes worden ja-
renlang aan een club gebonden en 
hun rechten kunnen blijkbaar enkel 
via de rechter worden afgedwongen. 
Het Verdrag inzake de Rechten van 
het Kind van 29 november 1989 
wordt niet gerespecteerd. Het woord 
"wantoestanden" is zeker niet over-
dreven. Wat het sportieve aspect be-
treft klinkt de term "opleidingsver-
goeding" mooi, maar de kwaliteit 
van de opleiding is niet altijd evi- 

dent, om het zeer hoffelijk uit te 
drukken. 

Ik ga ervan uit dat de leden van deze 
assemblée de problemen voldoende 
kennen en bijgevolg bespaar ik u de 
voorbeelden ervan. 

Ondanks het decreet van 25 februari 
1975 tot vaststelling van het statuut 
van de niet-betaalde sportbeoefe-
naar is men ter zake dringend aan 
vernieuwing toe. Al ondernam de 
vorige minister wel een poging, toch 
werd er niets concreet gerealiseerd. 

Tijdens deze legislatuur — en met de 
uitdrukkelijke steun van de minister 
— heeft een werkgroep samenge-
steld uit afgevaardigden van de 
Bond van Grote en Jonge Gezinnen, 
de NDO, de Sporta en de Vlaamse 
Raad een nieuwe tekst voorgelegd. 
De Vlaamse Hoge Raad voor de 
Sport bracht op 10 januari 1994 een 
zeer omstreden en op een aantal es-
sentiële punten verdeeld advies uit 
over deze tekst. Het zou ons van-
daag echter te ver leiden hierop die-
per in te gaan. 

Inmiddels, bijna een jaar later, werd 
door de Vlaamse regering nog steeds 
geen voorontwerp van decreet goed-
gekeurd, tenzij zulks zeer onlangs 
gebeurde. 

Op 14 juni 1994 ontving ik een ant-
woord op mijn parlementaire vraag 
van 27 april 1994, waarin de minister 
verklaarde en ik citeer : "Ik hoop 
binnen enkele weken een aangepast 
voorontwerp  ter  principiële  goed- 

keuring aan de Vlaamse regering te 
kunnen voorleggen". Wij zijn reeds 
vijf maanden later en voor zover ik 
weet is dit nog steeds niet gebeurd. 
Uiteraard wekt dit vragen op. 

Ondertussen deed er zich echter een 
belangrijk nieuw feit voor, met name 
dat de Belgische Voetbalbond haar 
transfersysteem zou wijzigen, waar-
bij spelers tot zestien jaar volledige 
vrijheid zouden hebben. Dit is een 
stap in de goede richting, maar nog 
steeds onvoldoende. Er blijft immers 
onduidelijkheid bestaan aangaande 
de zestien- tot achttienjarigen. Ver-
der blijft het mogelijk stagiairecon-
tracten te sluiten voor spelers onder 
de achttien jaar, wat gevolgen heeft 
na hun achttiende verjaardag. Er is 
nog steeds geen klaarheid inzake de 
modaliteiten van het jeugdfonds. 
Ten slotte rijzen de vragen quid met 
de andere bonden en quid als de 
voetbalbond zijn reglement herziet ? 

Mijnheer de minister, het is dus drin-
gend noodzakelijk een nieuw de-
creet op te stellen. 

Het is duidelijk dat het initiatief van 
de voetbalbond de druk op de ketel 
om een nieuw decreet te maken ver-
mindert. Bovendien ben ik er niet 
van overtuigd dat de volledige meer-
derheid een nieuw decreet goed ge-
zind is. 

Mijnheer de minister, ik maak mij 
grote zorgen om de volgende rede-
nen : vijf maanden na uw antwoord 
op mijn parlementaire vraag werd 
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door de Vlaamse regering nog steeds 
geen voorontwerp goedgekeurd ; de 
voetbalbond stelde een nieuw regle-
ment op ; er is lobbying achter de 
schermen en ten slotte heerst er een 
ijselijke stilte rond deze problema-
tiek. 

Ik hoop nochtans dat men dit initia-
tief niet versmoort, want de toestand 
is kritiek. Een onverwijlde regeling 
is dus vereist. Zelfs indien de Vlaam-
se regering morgen een voorontwerp 
goedkeurt, moet er worden gewacht 
op het advies van de Raad van State, 
nadien op de herwerking van het do-
cument en ten slotte op de behande-
ling ervan door de Vlaamse Raad. 
Het ware goed mocht deze aangele-
genheid binnen deze zittingsperiode 
worden afgerond. 

Mijnheer de minister, bent u het met 
mij eens dat de huidige decretale be-
palingen inzake transfers van niet-
professionele sportbeoefenaars moe-
ten worden gewijzigd ? Wat is de 
stand van zaken aangaande het voor-
stel waarover de Vlaamse Hoge 
Raad voor de Sport advies uitbracht ? 

Meent u dat met de nieuwe regle-
mentering van de Koninklijke Belgi-
sche Voetbalbond de transferproble-
men voor niet-professionele voetbal-
spelers al dan niet van de baan zijn ? 

Afhankelijk van het antwoord van 
de minister zal ik eventueel een 
motie indienen. 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

Minister H. Weckx : Mijnheer de 
voorzitter, collega's, voor de volle-
digheid van het debat wil ik iets uit-
voeriger ingaan op mijn antwoord 
van 13 juni laatstleden op een parle-
mentaire vraag die ik eind april 1994 
heb ontvangen. De heer Barbé heeft 
trouwens lezing gegeven van het eer-
ste gedeelte van mijn antwoord op 
die vraag. 

Het is inderdaad juist dat het advies 
uitgebracht door de Vlaamse Hoge 
Raad voor de Sport het mij niet ge- 

makkelijker heeft gemaakt. Het was 
een bijzonder uitvoerig maar vooral 
een grondig verdeeld advies. Op 13 
juni jongstleden gaf ik het volgende 
antwoord. "Bovendien maakte een 
studiedag over dit voorontwerp op 
22 oktober 1993 ingericht aan de 
KUL duidelijk dat de tekst van de 
strafbepalingen veel te algemeen is 
geformuleerd en moet worden aan-
gepast. De sportwereld staat zeer ne-
gatief ten aanzien van strafbepalin-
gen." Ik heb dit trouwens zelf kun-
nen vaststellen aangezien ik op die 
studiedag aanwezig was. Heel wat 
daar aanwezige mensen van diverse 
sportdisciplines stonden bijzonder 
negatief tegenover het gedeelte dat 
over de strafbepalingen handelde. 

Enkele maanden geleden heb ik in 
mijn antwoord ook het volgende ge-
zegd. "Ik beschouw dit artikel in ver-
band met de strafbepalingen echter 
als een noodzakelijk sluitstuk van 
het decreet om de afdwingbaarheid 
ervan te verzekeren. Ik ben namelijk 
van oordeel dat het fundamentele 
principe van de vrijheid van de niet-
betaalde sportbeoefenaar hoe dan 
ook moet worden gegarandeerd. Ik 
heb daarom bijkomend juridisch ad-
vies ingewonnen betreffende de for-
mulering van de strafbepalingen en 
ik hoop binnen enkele weken — zei 
ik toen in mijn argeloosheid — een 
aangepast voorontwerp ter principië-
le goedkeuring aan de Vlaamse rege-
ring te kunnen voorleggen en het ad-
vies van de Raad van State in te win-
nen.". 

Inmiddels kwam er, zoals u terecht 
opmerkt, binnen enkele sportbon-
den één en ander in beweging, in-
zonderheid bij twee niet-gesplitste 
bonden, met name de Koninklijke 
Belgische Voetbalbond en de Ko-
ninklijke Belgische Basketbalbond. 

Wat enkele maanden geleden — en 
ik heb trouwens met de leidingge-
venden van de Koninklijke Belgi-
sche Voetbalbond deze zomer daar-
omtrent nog een grondig gesprek ge-
voerd — nog als irrealistisch en dag-
dromerij werd bestempeld, is nu 
stapsgewijs — en ik leg de nadruk op 

dit woord — en onder druk van ge-
rechtelijke uitspraken, ingang aan 
het vinden, namelijk dat jeugdige en 
niet-professionele sportbeoefenaars 
vrij hun sport moeten kunnen beoe-
fenen in de club van hun keuze. 

Toen de eerste persberichten be-
treffende een wijziging van de trans-
ferregeling voor jeugdige voetbal-
spelers verschenen, heb ik persoon-
lijk contact opgenomen met de se-
cretaris-generaal van de Koninklijke 
Belgische Voetbalbond ten einde te 
kunnen beschikken over de desbe-
treffende nieuwe reglementsbepalin-
gen. Die werden mij toegestuurd bij 
brief van 9 november laatstleden. 

Dit nieuwe reglement is mijns in-
ziens een grote stap in de goede rich-
ting. Dit neemt echter niet weg dat 
een globale decretale regeling en een 
vervanging van het bestaande de-
creet van 25 februari 1975, zoals 
trouwens bepaald in het regeerak-
koord, hoe dan ook nodig blijven. 

Ik haal slechts één voorbeeld aan. 
Het nieuwe reglement inzake jeugd-
transfers bevat een regeling voor 
spelers jonger dan 16 jaar, maar zegt 
niets over oudere niet-professionele 
spelers. Het toeval wil dat vrijdag 
laatstleden een grote manifestatie 
werd gehouden op de Heizel naar 
aanleiding van 100 jaar olympische 
gedachte. Ik heb de gelegenheid 
gehad om daar met vertegenwoordi-
gers van de Koninklijke Belgische 
Voetbalbond opnieuw een gesprek 
te voeren. 

Ik heb gezegd dat ik vandaag over 
deze materie zou worden geïnterpel-
leerd. Er is mij verzekerd — en ik 
mocht dit vandaag meedelen — dat 
ook inzake de problematiek van de 
niet-professionele spelers ouder dan 
16 jaar, aan een bijkomende regeling 
wordt gewerkt. Tijdens de eerste 
helft van volgend jaar zou deze rege-
ling opnieuw ter goedkeuring aan de 
algemene vergadering van de Belgi-
sche Voetbalbond worden voorge-
legd. Ik beschik nog niet over de 
tekst, maar de betrokkenen van de 
Belgische Voetbalbond hebben mij 
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bevestigd dat de tekst nagenoeg af is. 
Uiteraard moeten zij nog de structu-
ren van hun eigen organisatie door-
lopen. 

Ik kom nu terug bij het decreet. Na 
bestudering van het advies van de 
Vlaamse Hoge Raad voor de Sport 
en van andere reacties die ik van di-
verse zijden ontving — zo kreeg ik 
bijvoorbeeld een uitvoerige schrifte-
lijke reactie van ettelijke bladzijden 
van professor Blanpain — heb ik een 
aangepast voorontwerp van decreet 
opgesteld. 

Zoals ik u vroeger heb meegedeeld, 
heb ik bijkomend, grondig juridisch 
advies ingewonnen inzake de straf-
bepalingen die in het ontwerp moe-
ten worden opgenomen. Ook aan dit 
advies wordt de laatste hand gelegd 
om het voorontwerp op dat vlak aan 
te passen. 

Het ligt in mijn bedoeling om het 
aldus aangepaste voorontwerp van 
decreet in een van de eerstvolgende 
drie vergaderingen — of uiterlijk in 
de loop van de maand januari — 
door de Vlaamse regering princi-
pieel te laten goedkeuren. Ik hoop 
binnen een beperkte termijn het ad-
vies van de Raad van State in te win-
nen. Ik zal het advies zeker niet via 
de spoedprocedure van drie dagen 
vragen, omdat ik dit onderwerp te 
belangrijk vind om geen grondig ad-
vies in te winnen. 

De basisbedoeling, met name dat het 
decreet afdwingbaar moet zijn, blijft 
gestand. Ik hoop dat het Vlaamse 
Parlement zich nog vóór de zomer 
over dit ontwerp van decreet zal 
kunnen uitspreken. 

Het meest recente stuk dateert van 
28 november 1994 en is een brief van 
de voorzitter van de Belgische Bas-
ketbalbond waarin hij mij duidelijk 
schrijft dat er een algemene stem-
ming komt over een nieuwe tekst 
van het transferreglement in de Bel-
gische Basketbalbond die onderwor-
pen wordt aan de goedkeuring van 
de algemene vergadering midden ja-
nuari 1995. Het voorstel garandeert 
de totale vrijheid van alle spelers tus-
sen 1 en 31 mei. Bovendien zal elke 
speler elk jaar vrij van club kunnen 
veranderen zonder dat er voor de 
speler enige vergoeding moet wor-
den betaald. 

De voorzitter : De heer Barbé heeft 
het woord. 

De heer L. Barbé : Mijnheer de mi-
nister, ik dank u voor uw antwoord. 
Ik stel vast dat u inderdaad, ondanks 
een nieuw reglement van de Voet-
balbond, de noodzaak van een de-
creet blijft verdedigen. Ik verheug 
mij over die mededeling. 

Ik hoop ook dat u binnen enkele 
weken of uiterlijk in januari de goed-
keuring van de Vlaamse regering 
voor dit voorontwerp zult krijgen 
zodat het, conform de intentie van 
de Vlaamse regering, nog deze zit-
tingsperiode in de Vlaamse Raad 
kan worden goedgekeurd. 

De voorzitter : Mevrouw Merckx 
heeft het woord. 

Mevrouw  T.  Merkcx-Van  Goey  : 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
minister, ondanks het feit dat be-
paalde sportfederaties zoals de Voet-
balbond aparte regelingen voorstel-
len die eventueel de problematiek 
inzake transfers van niet-professio- 

nele sportbeoefenaars gedeeltelijk 
oplossen, en al respecteren betrok-
kenen bepaalde principes inzake 
waardigheid — wat een van onze 
doelstellingen is — geven wij toch 
de voorkeur aan een globale decre-
tale regeling. 

De CVP-fractie is van oordeel dat 
een dergelijke juridische regeling 
noodzakelijk is, waardoor de af-
dwingbaarheid wordt gegarandeerd. 
Tijdens de werkgroepvergaderingen 
van 1992 en 1993 drongen wij er 
trouwens op aan dat het decreet van 
1975 zou worden aangepast. Inmid-
dels wijzigde de bijzondere wet de 
bevoegdheidsregeling inzake sanc-
ties, reden te meer om de decretale 
regeling zo spoedig mogelijk tot 
stand te brengen. 

Ter zake bestaat volgens mij geen 
onenigheid binnen de meerderheid. 
Wij zullen overigens met volle inzet 
meewerken aan de besprekingen en 
het decreet goedkeuren. 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

Minister H. Weckx: Er is sprake van 
een tweesporenbeleid : enerzijds 
werkt de Vlaamse regering aan de 
wijziging van het decreet inzake 
sancties en anderzijds passen twee 
belangrijke sportfederaties — welis-
waar mede onder druk van de recht-
spraak — de transferregeling aan. 

— De vergadering wordt gesloten om 
14.30 uur 
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